



BSK & Lakufol Kunststoffe GmbH • Hochstraße 2 • 91239 Henfenfeld

**CUSTOMER INFORMATION**  
**Regulation (EC) No. 1907/2006 (REACH)**

**Henfenfeld, 17.01.2023**

Dear Ladies and Gentlemen,

with this letter we would like to inform you about the REACH regulation regarding chemicals as well as related activities of BSK & Lakufol Kunststoffe GmbH.

BSK & Lakufol Kunststoffe GmbH, manufacturer of plastic packaging does not produce notifiable substances. According to the regulation (EC) No. 1907/2006, title II, article 7, we are neither producer nor importer in terms of this regulation and thus, not obligated to register. BSK & Lakufol Kunststoffe GmbH sees itself as a downstream user, as defined in title V article 37.

We are continuously in contact with all suppliers to ensure all substances delivered to BSK & Lakufol Kunststoffe GmbH conform to the REACH regulation.

As of 17<sup>th</sup> January 2023, we can confirm that to the best of our knowledge, gathered from information provided to us by our suppliers, our products do not contain substances of the current SVHC list of the REACH regulation that defines the threshold values.

Additionally, we observe closely how suppliers implement the REACH regulation, as product safety is crucial to us.

Please understand that we cannot always reply to every single one of the numerous individual requests regarding that topic. Delays are regrettably caused by the registration procedure as defined by the EU and the necessary enormous administrative efforts within in all affected companies through the entire supply chain.

Please contact [info@bsk-lakufol.de](mailto:info@bsk-lakufol.de) or [t.straub@bsk-lakufol.de](mailto:t.straub@bsk-lakufol.de) with any questions.

Further information about REACH can be found on the European Chemicals Agency's website under [www.ec.europa.eu/echa/home\\_en.html](http://www.ec.europa.eu/echa/home_en.html)

Kind regards,

BSK & Lakufol Kunststoffe GmbH  
A-QMB Thomas Straub

Tel. 09151/861-0 • Fax 09151/861-45

[info@bsk-lakufol.de](mailto:info@bsk-lakufol.de) • [www.bsk-lakufol.de](http://www.bsk-lakufol.de)

Geschäftsführer: Niko Palaskas

USt. Ident. Nr.: DE 812160421 • HRB 14 450 Nürnberg

Sparkasse Fürth

IBAN: DE 66 7625 0000 0041 1260 79 • BIC: BYLADEMISFU

Sparkasse Neumarkt

IBAN: DE 31 7605 2080 0000 1754 63 • BIC: BYLADEMINMA

Commerzbank AG,

IBAN: DE 69 7604 0061 0520 4383 00 • BIC: COBADEFFXXX

Filiale Nürnberg



**KUNDENINFORMATION**  
**Verordnung (EG) Nr. 1907/2006 (REACH)**

Henfenfeld, 17.01.2023

Sehr geehrte Damen und Herren,

mit diesem Schreiben möchten wir über die Chemikalienverordnung REACH sowie die damit verbundenen Aktivitäten der BSK & Lakufol Kunststoffe GmbH informieren.

Die BSK & Lakufol Kunststoffe GmbH, Hersteller von Kunststoffverpackungen, produziert keine registrierungspflichtigen Stoffe. Entsprechend der Verordnung (EG) Nr. 1907/2006, Titel II, Artikel 7, sind wir als Hersteller von Kunststoffverpackungen somit weder ein Produzent noch ein Importeur im Sinne dieser Verordnung und daher nicht (vor-) registrierungspflichtig. Das Unternehmen sieht sich, wie im Titel V, Artikel 37 der Verordnung definiert, als nachgestellter Anwender.

Mit allen betroffenen Vorlieferanten stehen wir im Kontakt, mit dem Ziel, dass alle an BSK & Lakufol Kunststoff GmbH gelieferten Stoffe und Komponenten den Vorgaben der REACH-Verordnung entsprechen.

Aus den Erkenntnissen der Lieferantenauskünfte können wir Ihnen bestätigen, dass in unseren Produkten keine Stoffe der aktuellen SVHC-Liste (**letzter Stand 17.01.2023**) der REACH Verordnung über den erlaubten Grenzwert zum Einsatz kommen.

Unabhängig davon verfolgen wir im Interesse einer hohen Produktsicherheit intensiv die Umsetzung von REACH bei unseren Lieferanten.

Bitte haben Sie Verständnis, dass wir auf die zahlreich eintreffenden individuellen Anfragen nicht immer im erwünschten Maß Stellung nehmen können. Die Verzögerungen sind leider in dem durch die EU vorgeschriebenen Registrierungsverfahren als auch in dem enormen verwaltungstechnischen Aufwand in allen betroffenen Unternehmen innerhalb einer Lieferantenkette begründet.

Bei Rückfragen stehen wir Ihnen gerne zur Verfügung unter [info@bsk-lakufol.de](mailto:info@bsk-lakufol.de) und [t.straub@bsk-lakufol.de](mailto:t.straub@bsk-lakufol.de).

Weiterführende Informationen zu REACH finden Sie auch auf der Internetseite der Europäischen Chemikalienagentur (ECHA) in Helsinki. Die Internetadresse lautet:

**[www.ec.europa.eu/echa/home\\_en.html](http://www.ec.europa.eu/echa/home_en.html)**

Mit freundlichen Grüßen

BSK & Lakufol Kunststoffe GmbH  
A-QMB Thomas Straub